
--

REGION 
JÄMTLAND HÄRJEDALEN 

Interpellation till regionrådet Anne-Marie Johansson (s) 2017 -10- 1 O 
Vad är det vi serverar mitt i älgjakten? 

Dnr.. R~./.<2..;J..!j2o ..!.".1 

Den 14 september serverades Viltskav i personalmatsalen Kajutan. En rätt som 
de flesta av oss associerar till älg eller ren . Tack vare att Regionfullmäktige, efter 
motion från Lars-Erik Olofsson (KD), beslutat att köttets ursprung ska anges i 
matsalen, fick vi veta att köttet kom från Nya Zeeland. 

Samma vecka hade Regionstyrelsens ledamöter möjlighet att delta i en inform
ation om livsmedelsupphandling och uppföljning tillsammans med Regionens le
verantör Martin & Servera. De berättade om sitt kvalitetsarbete bland annat vad 
gäller kycklinguppfödning i Polen. Men Martin & Servera var också tydliga med 
att de gärna levererar svenskt kött, det är Regionen som avgör vad vi beställer. 
Men det kan kräva en längre framförhållning än i dag, vid beställning, eftersom 
grossisten behöver tid på sig att få fram exempelvis svensk kyckling. 

2016 handlades kött för ca 450 000 kr till sjukhusets kök. Om Regionen enbart 
köpt svenskt kött skulle kostnaden, enligt kostansvariga, varit ca 665 000 kr. 

Viltkött från Nya Zeeland är troligen hjort som är uppfödd i hägn. Med tanke på 
den stora mängd av såväl älg som ren som finns i vår region blir det absurt att 
köpa hjort från andra sidan jordklotet. 

Därav frågar jag: 
Är det klimatmässigt rimligt att transportera kött från andra sidan jordklotet? 

Är inneliggande patienter informerade om att viltskaven inte innehöll älg och ren 
utan 'det istället var hjort från Nya Zeeland? 

Undersåker den 9 oktober 2017 

Eva Hellstrand (C) 

....
.. 

-:-\ ~ 

Centerpartiet 
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2017-10-16	 RS/2214/2017 

Svar på interpellation från Eva Hellstrand (C), 
om det kan vara klimatmässigt rimligt att 
transportera kött från andra sidan jordklotet, 
för att serveras i personalmatsalen Kajutan 
Eva Hellstrand (C) har inkommit med en interpellation om klimatmässiga transporter av 
kött, att besvaras av regionstyrelsens ordförande Ann-Marie Johansson (S). Johansson har 
överlämnat frågan att besvaras av regionrådet Bengt Bergqvist (S). 

Eva Hellstrand frågar: 

1.	 Är det klimatmässigt rimligt att transportera kött från andra sidan jordklotet? 

2.	 Är inneliggande patienter informerade om att viltskaven inte innehöll älg och ren 
utan det istället var hjort från Nya Zeeland? 

Svar på fråga 1: 
Region Jämtland Härjedalen har gjort en upphandling och ställt djurskyddskrav. I 
upphandlingen har också krav ställts på att producenter skall uppnå nationella och 
regionala miljö- och klimatmål. Generellt kan nämnas att transport med kött på båt är 
avsevärt mer miljövänligt än med andra transportsätt, men vad som är bäst vid varje enskilt 
tillfälle beror naturligtvis på avstånd och fyllnadsgrad på (i detta fall) båten. Det finns goda 
hjälpmedel för att avgöra hur transporterna påverkar miljön så att man inte felaktigt 
behöver anta att långa avstånd automatiskt innebär höga utsläpp. 

Region Jämtland Härjedalen är bunden till lagen om offentlig upphandling. All upphandling 
sker i samverkan mellan upphandlingsenheten och kostenheten. Utifrån detta är 
kostenheten bunden att köpa anbudsvaror enligt avtal. Regionen har inte fått några anbud 
från lokala leverantörer av viltkött. 

Vad man kan placera under begreppet viltkött kan man diskutera. Enligt WWF 
(Världsnaturfonden) ingår kött från kronhjort i hägn under begreppet viltkött under vissa 
förutsättningar som storleken på hägnet och behovet av stödutfodring. Andra källor anser 
att renkött inte är att betrakta som viltkött eftersom vildrenen dog ut i Sverige på 1800-talet, 
däremot lär den finnas i Norge. 
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Svar på fråga 2: 
Fullmäktigeledamoten Lars-Erik Olofsson föreslog i en motion att köttprodukter som 
upphandlas av Region Jämtland Härjedalen och serveras vid dess olika verksamheter skall 
märkas med ursprungsland på menyerna. Motionen bifölls av fullmäktige den 21/6 2017, 
trots att kostenheten informerat om att de många gånger saknar kunskap om ursprungsland 
när veckomatsedeln sätts. Istället föreslog de att verksamheten muntligt eller skriftligt i 
samband med att måltiden serveras ska kunna uppge köttråvarans ursprungsland. 

Bengt Bergqvist 
Regionråd Jämtland Härjedalen 
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JÄMTLAND HÄRJEDALEN 


2017 -10- 2 O 
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Fr§ga till Christer Siwertsson 

Politiska satsningar för j ämlik hälsa 

Har ni i den politi ska ma joriteten, Modem,cr och Socialdemokrater, vid tagit några s,rukturcll" 

åtgärder för en jiimlik h ~il so - och sjukvård, ~ ()1l1 exempelvis rik tar sig till barn och unga, 

hbtq -pt.: rso!1c r och person er med fu nktionsva riation? 

Frösön 171019 
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2017-10-20 RS/2297/2017 

Svar på fullmäktigefråga från Anna Hildebrandt 
(MP) om politiska satsningar för jämlik hälsa 
Anna Hildebrandt (MP) har ställt en fullmäktigefråga om politiska satsningar för jämlik 
hälsa, att besvaras av regionrådet Christer Siwertsson (M). 

Anna Hildebrand frågar: 

Har ni i den politiska majoriteten, Moderater och Socialdemokrater, vidtagit några 
strukturella åtgärder för en jämlik hälso- och sjukvård, som exempelvis riktar sig till barn 
och unga, hbtq-personer och personer med funktionsvariation? 

Några svar på frågan: 

Just nu pågår en översyn av ”Policy för jämställdhet och jämlikhet som utvecklingskraft”. 
Regionfullmäktiges presidium har fått en första presentation av denna den 10 oktober, och 
kommer att få en ny redovisning i november. 

Policyn om jämställdhet och jämlikhet som utvecklingskraft beskriver Region Jämtland 
Härjedalens värderingar i arbetet med jämställdhet, jämlikhet och rättighetsfrågor. Dessa 
områden är grunden i en demokratiskt styrd organisation och är en förutsättning för hållbar 
utveckling och tillväxt. Jämställdhets- och jämlikhetsperspektivet ska integreras både i det 
politiska arbetet, och i den praktiska verksamheten. 

På verksamhetsnivå finns en övergripande handlingsplan för sexuell och reproduktiv hälsa 
och rättigheter är framtagen. Exempel ur den är att vi ska se över arbetet gällande 
könsstympning av flickor och kvinnor, dvs. hur vi ska förebygga och upptäcka, samt hjälpa 
redan utsatta. Ett annat exempel är klamydiatest på nätet, vilket gör att testet är bättre 
tillgängligt. 

Det finns även en övergripande handlingsplan för nationella minoriteter och 
barnkonventionen. Samtliga handlingsplaner för 2018 har nyligen beslutats av 
regiondirektören. 

Christer Siwertsson 
1:e vice ordförande regionstyrelsen, regionråd Jämtland Härjedalen 
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JÄMTLAND HÄRJEDALEN 
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Dnr.~.f..?~!./20./.J::.. 
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Fr§ga till Elin Lemon 


Politik för hälso- och sjukvårdens finansiering 

Med tanke på att 2017 års prognos för hälso~ och sjukvårdsförvaltningen pekar på ett underskott 

runt 317 miljoner kronor undrar jag; 

Vilken är Centerpartiets finansieringspolitik för hälso~ och sjukvården i Region Jämtland 

Härjedalen under nästkommande budgetperiod? 

nna Hildebrand , Miljöpartiet de Gröna 

Frösön 171019 
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2017-10-20 RS/2298/2017 

Svar på Fullmäktigefråga från Anna Hildebrand 
(MP) om politik för hälso- och sjukvårdens 
finansiering 
Anna Hildebrand (MP) har inkommit med en fullmäktigefråga om politik för hälso- och 
sjukvårdens finansiering, att besvaras av regionrådet Elin Lemon (C). 

Anna Hildebrand frågar: 

Vilken är Centerpartiets finansieringspolitik för hälso- och sjukvården i Region Jämtland 
Härjedalen under nästkommande budgetperiod? 

Svar på frågan: 
Centerpartiet har en finansplan som sträcker sig till och med år 2020. Där kan man utläsa 
Centerpartiets finansieringspolitik för Regionens hälso- och sjukvård. När den planen lades 
fram såg det ekonomiska läget annorlunda ut än i dag. Eftersom det ekonomiska läget, 
under året, förvärrats så föreslog Centerpartiet, Miljöpartiet och Vänsterpartiet till 
föregående regionstyrelse (RS/780/2017) en revidering av finansplan. Efter votering så fick 
vi avslag på förslag till revidering av Socialdemokraterna, Moderaterna och 
Sverigedemokraterna. 
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JÄMTLAND HÄRJEDALEN 


2017 -10- 2 O 

Dnrl~. ,,1.1l:.r.1.120 .!.?:... 

Fr§ga till Ann-Marie Johansson 

Finns beredskap för nedläggning av Tillnyktringsenheten? 

Nu är det ett faktum att Tillnyktringsenheten ska läggas ned inom en väldig t snar framtid. 

Finns det en beredskap för det på Akuten, oeh hur kommer det att påverka övrig 

verksamhet för akutsjukvården? 

Vilken politisk framförhåLlning har ni idag tiLlsammans med länets åtta kommuner, förs 

det gemensamma budgetsamtal för kommande 3-årsperiod när det gäller hela omsorgs 

och vårdsektorn? 

na lidebrand, Miljöpartiet de Gröna 

Frösön 171 019 
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2017-10-22	 RS/2299/2017 

Svar på fullmäktigefråga från Anna Hildebrand 
(MP) om beredskap finns för nedläggning av 
Tillnyktringsenheten 
Anna Hildebrand (MP) har inkommit med en fullmäktigefråga om beredskap för 
nedläggning av Tillnyktringsenheten (TNE), att besvaras av regionstyrelsens ordförande 
Ann-Marie Johansson (S). 

Anna Hildebrand frågar: 

1.	 Finns det en beredskap för det på akuten, och hur kommer det att påverka övrig 
verksamhet för akutsjukvården? 

2.	 Vilken politisk framförhållning har ni idag tillsammans med länets åtta kommuner, 
förs det gemensamma budgetsamtal för kommande 3-årsperiod när det gäller hela 
omsorgs- och vårdsektorn? 

Svar på fråga 1: 
Verksamheten behöver se över rutiner och arbetssätt vid nedläggningen av TNE Vi vet inte i 
dag hur stor volym patienter det kommer att handla om. Erfarenhet från sommaren visar att 
sjuksköterskor har upplevt att det blivit mycket merarbete kring flera patienter då de nekats 
komma till TNE, de har fått kontakta socialjour samt polis som kanske även i sin tur nekat 
att ta emot patienten. Även längre handläggningstider i o m detta samt en större oro på 
akutmottagningen generellt för övriga patienter. 

I den risk- och konsekvensanalys som gjorts pekas på risker med undanträngningseffekt för 
andra patienter och att lokalerna inte är anpassade för berusade patienter. Ett möte mellan 
psykiatrin och somatiska vården är inplanerat för att se hur vi ska jobba vidare utifrån nya 
förutsättningar. 

Svar på fråga 2: 
Några gemensamma budgetsamtal har aldrig förts med kommunerna. 

Ann-Marie Johansson 
Regionråd och styrelseordförande Jämtland Härjedalen 



~gGION 
JÄMfLAND HÄRJgDALEN 

2017 ~ 10 - 2 O 

fJnr.lJ... ,./, f?,@.'/2Q".er. 

Fr§ga till Robert Uitto 

Angående förslag om besparing på Landsbygdsutveckling 

Det har framkommit i nyhetsrapporteringen att Socialdemokraterna och Moderaterna i den 

politiska majoriteten för Region Jämtland Härjedalen planerar att minska budgeten för 

verksamhetsområdet Landsbygdsutveckling, 

Finns det någon konsekvensbeskrivning genomförd utifrån att den besparingsåtgärden 


verkställs? 


Vad ser ni politiskt är den största risken med ett sådant eventuellt beslut? 


Vilka politiska prioriteringar gör ni i S och M inom Regionala utvecklingsnämndens 


ansvarsområden, och hur ser satsningarna ut för detsamma? 


ildebrand, Miljöpartiet de Gröna 

Frösön 171019 

mailto:f?,@.'/2Q".er
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2017-10-22	 RS/2300/2017 

Svar på Fullmäktigefråga från Anna Hildebrand 
(MP) om förslag om besparing på 
Landsbygdsutveckling 
Anna Hildebrand (MP) har inkommit med en fullmäktigefråga om besparing på 
landsbygdsutveckling, att besvaras av regionrådet Robert Uitto (S). Uitto har överlåtit 
frågan att besvaras av regionråd Susanné Wallner (M) 

Anna Hildebrand frågar: 

1.	 Finns det någon konsekvensbeskrivning genomförd utifrån att den
 
besparingsåtgärden verkställs?
 

2.	 Vad ser ni politiskt är den största risken med ett sådant eventuellt beslut? 

3.	 Vilka politiska prioriteringar ser ni, S och M inom regionala utvecklingsnämndens 
ansvarsområden, och hur ser satsningarna ut för detsamma? 

Svar på frågan:
 

En fråga skall vara kort, med ett likalydande svar dvs. kort.
 
Att ställa en generell fråga om en besparing på landsbygden utan att specificera 

vilken del det rör sig om eller vilket ärende, uppfattar jag som större än en fråga.
 

När det gäller prioriteringar i RUN vill den politiska majoriteten satsa på
 
möjligheten till kompetensförsörjningen och inflyttningen. Där jobbar nu
 
förvaltningen med att ta fram programförslag utifrån de arbete som görs i
 
förvaltningen.
 

Vi kommer också att vid behov ändra om i förvaltningen för att kunna uppnå 

resultat och för att säkerställa att vi kommer framåt i frågan. Detta sker i nära 

samverkan med näringsliv genom kommunala samverkansrådet, näringslivskontor
 
och samtliga chefer i näringslivet.
 

Susanné Wallner
 
1:e vice ordförande regionalutveckling, regionråd Jämtland Härjedalen 
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